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Səyyar qəbul – açıq ictimai dinləmə
Göygöl rayonunun Topalhəsənli kəndində 1 il sonra gördüklərimiz, eşitdiklərimiz

Sonuncu dəfə Topalhəsənli kəndində düz bir il qabaq, may günlərində 
olmuşduq və gördüklərimizdən dəhşətə gəlmişdik. Bir gün əvvəl, gecə 
saatlarında güclü sel kənddə elə fəsadlar yaratmışdı ki, onu sözlə ifadə 
etmək də çətin idi. Bir anda kəndin başının üstünü alan dəhşətli seldən sonra 
Topalhəsənlidə hara baxırdın dağıntılar, aşmış, əzilmiş, yararsız hala düşmüş 
maşınlar, evlər, mağazalar, digər tikililər çıxırdı qarşına. Sel suları evlərə 
dolmuşdu, qaz xətləri yararsız vəziyyətə düşmüşdü. O zaman hadisə yerinə 
dərhal aidiyyəti qurumların rəsmiləri, texnika və canlı qüvvə cəlb olunmuş, 
fəsadların aradan qaldırılmasına başlanılmışdı. Adamlar deyirdi ki, biz hər bir 
işi yoluna qoyacağıq, kəndi əvvəlki vəziyyətinə qaytaracağıq, lakin amansız 
selin ağuşuna alıb apardığı iki nəfərin həyatını geri qaytara bilməyəcəyik...

O zaman diqqətimizi bir məqam daha 
çox cəlb etmişdi. Hiss edirdik ki, bu ye-
rin adamları dövlətə və dövlətçiliyə çox 
bağlıdırlar. Rayon icra hakimiyyətinin, 
digər əlaqədar təşkilatların köməyi, texni-
kası, maddi və mənəvi dəstəyi bir yana, 
böyüklü kiçikli hamı qolunu çırmayıb 
dayanmaq bilmədən işləyirdi. Ağsaqqal 
bir kişinin dedikləri hələ də yadımdadır: 
“Topalhəsənliyə tərəf bir xeyirxah addım 
atana, qayğısını sözdə deyil, əməldə 
göstərənə biz ondan artıq eləməsək, ra-
hatlıq tapa bilmərik...”

...İndi bayaqdan açıq havada təşkil 
edilmiş səyyar qəbulda çıxışlara qulaq 
asırıq və görürük ki, nəyi xahiş edirlər, 
arxasınca da “o birisini də özümüz edə-
rik” deyirlər. Artıq iki ilə yaxındır ki, rayon 
icra hakimiyyətinin başçısı Elvin Paşayev 

də sanki kənd camaatının necə deyərlər, 
“damarını tutub”, xasiyyətinə, işgüzarlı-
ğına, canıyananlığına bələddir. Tez-tez 
“onda sizli  bizli gəlin bu işi başa çatdı-
raq”, yaxud “sizin fəallığınızdan çox şey 
asılıdır...” və sair bu kimi müraciətlər edir. 

eri gəlmişkən qeyd edək ki, rayon rəhbə-
rinin qısa vaxt ərzində Göygöldə adamlar-
la qaynayıb-qarışması elə ilk andan hiss 
olunur və bu, Topalhəsənli görüşündə də 
açıq görünür. əhid anası yaxınlaşır, dər-

hal adını deyərək, qoluna girib problemini 
soruşur. Kənarda dayanıb söhbətə qulaq 
asan qaziyə uzaqdan “o işi tam başa çat-
dırdılar ”  deyə soruşur və sair.

Problemlər isə həmişə var. ıxış 
edənlərdən biri yaxşı dedi ki, “nə qədər 
dünya var, problem də olacaq”.

Səyyar qəbulda kənd icra nümayən-
dəsi görülən işlərlə və problemlərlə bağlı 
qısa məlumat verdikdən sonra rayon icra 
hakimiyyətinin başçısı E. Paşayev görüşə 
toplaşanlar qarşısında çıxış etdi. Dedi ki, 
səyyar qəbulda icra hakimiyyəti başçısı 
aparatının məsul şəxsləri, AP rayon təş-
kilatının sədri, hüquq-mühafizə orqanları-
nın rəhbərləri, inzibati ərazi dairəsi üzrə 
nümayəndə, bələdiyyə və xidmət sahələ-
rinin rəhbərləri iştirak edirlər.

O, belə səyyar görüşlərin ölkə rəh-

bərinin tapşırıq və tövsiyələri əsasında 
respublikamızda aparılan sosial-iqtisadi 
islahatlar, əhalinin rifah halının yüksəl-
məsi istiqamətində görülən işlərin tərkib 
hissəsi olduğunu qeyd etdi. Dövlət və 
vətəndaş münasibətlərinin yüksələn xətlə 
inkişaf etdiyini, məhz bu uğurlu siyasətin 
ölkəmizin bütün istiqamətlər üzrə mühüm 
nailiyyətlərə şərait yaratdığını vurğuladı, 
eyni zamanda, Elektron hökumət por-
talı tərəfindən yaradılmış Rəqəmsal icra 

hakimiyyəti platforması barədə məlumat 
verdi, xidmətin əlçatanlıq və üstünlükləri-
ni qeyd etdi.

Bir məsələni də vurğulayaq ki, son iki 
ildə rayon icra hakimiyyəti aparatı işçiləri-
nin istər vətəndaşlarla qarşılıqlı münasi-
bətində, istərsə də özlərinin hazırlığında 
ciddi müsbət dəyişiklik hiss olunur. Rayon 
rəhbərinin təşəbbüsü ilə vaxtaşırı olaraq 
aparat işçilərinin daha hazırlıqlı olması, 
dünyagörüşlərinin formalaşdırılması, adi 
etiket qaydalarına kimi mənimsəmələri 
istiqamətində mühüm işlər görülüb. Döv-
lət qulluqçularının, ilk növbədə, rayon icra 
hakimiyyəti aparatı işçilərinin geyimindən 
tutmuş nitqinə, adamlarla münasibətinə 
kimi hamısı diqqət mərkəzindədir. Bakı-
dan da dəvət olunan mütəxəssislər tərə-
findən aparat işçiləri qarşısında müha-
zirələr oxunur, məşğələlər aparılır.

Onu da deyək ki, səyyar qəbula get-
məzdən əvvəl icra hakimiyyətində vətən-
daşların qəbulu ilə bağlı ASAN xidmət 
modelindən istifadə etməklə yaradılmış 
çox gözəl, əyani vasitələrlə, mebellə  
təchiz olunmuş xüsusi otaqlara baxdıq. 
Səliqəli, müasir, kompüterləri olan qəbul 
otaqlarında hər cür şərait yaradılıb. Sakin 
nə vaxt gəldi, icra hakimiyyətinin məsul 
işçisi onu qarşılayır, problemlərini öyrənir, 
şikayətinin təmin edilməsi istiqamətində 
konkret iş görür, məsləhət verir və yön-
ləndirir.

...Səyyar qəbula maraq o zaman ar-
tır ki, orada qaldırılan problemlərə rayon 
rəhbəri, digər əlaqədar təşkilatlar diqqətlə 
yanaşırlar, onların həllinə biganə qalmır-
lar. Məsələn, kənd icra nümayəndəsi Ca-
vid Əliyev dedi ki, Elvin müəllim qısa vaxt 
ərzində üçüncü dəfədir burada səyyar qə-
bul keçirir. Söylədi ki, əvvəlki səyyar qə-
bullar zamanı irəli sürülən, Gəncə çayının 

Topalhəsənli kəndindən keçən hissəsində 
sahil bəndləmə işlərinin aparılması, kənd-
daxili yolların cari təmiri, səliqə-sahman 
yaradılması, qəzalı vəziyyətdə olan elekt-
rik dayaqlarının çoxunun yenisi ilə əvəz 
olunması məsələləri öz həllini tapmışdır.

Gəncəkənddən, 6 kilometr məsafə-
dən çəkilən su borusunun 2 kilometr 
hissəsindəki sızmalar özümüzün daxili 
imkanlarımız hesabına cari təmir aparıl-
maqla aradan qaldırılmışdır.

“ aşıl Dünya naminə həmrəylik ili” 
çərçivəsində kəndin girişində, magistral 
yolun kənarında müxtəlif növ şam ağacla-
rı əkmişik.   Kənd dağlıq ərazidə yerləşdiyi 
üçün evlər tez-tez təbii fəlakətə məruz qa-
lır. akin adamlar evlərinin sığortalanması 

işlərinə biganə qalırdılar. Biz bu işi də yo-
luna qoymuşuq. Geniş izahat, maari ən-
dirmə işləri sayəsində artıq 25 ev sığorta-
lanmışdır. Kənd fasiləsiz elektrik enerjisi, 
təbii qaz və internet ilə təmin edilir.

Elvin Paşayev görüşə toplaşan sakin-
lərə dönə-dönə müraciət etdi, problem-
lərinin nədən ibarət olduğunu öyrənmək 
istədi.

Bəsti İsgəndərova kəndə avtobus 
marşrutunun olmamasından şikayət etdi 
və  digərləri də onu dəstəklədilər. Elə ora-
daca Topalhəsənli kənd bələdiyyəsinin 
sədri Validə Hacıyevaya tövsiyə olundu 
ki, nümayəndəliklə birlikdə bu məsələ ilə 
ciddi məşğul olsun.

Gəray Qəhrəmanov qəzalı vəziyyət-
də olan elektrik dayaqlarının və naqillərin 
yenilənməsini, əyilmiş qaz xəttinin bərpa 
olunmasını təklif etdi. 

ubay Əliyev kənddən keçən yolun 
asfaltlanmasını, evinin yaxınlığındakı qə-
zalı vəziyyətdə olan elektrik dayaqlarının 
yenilənməsini və rabitə dayaqlarının stan-
dartlara uyğun qoyulmasını təklif etdi.

Tarix Həsənov kənddaxili yolların tə-
mir edilməsini arzuladı və dedi ki, “bizdən 
də nə asılıdır, hazırıq”.

Səyyar qəbulda diqqətçəkən məqam-
lardan biri də bu idi ki, hər  xırda məsələ 
belə, nəzarətə götürülür və şikayətçilərə 
operativ məlumat vermək üçün onların te-
lefon nömrələri yazılırdı. 

Adamlar razılıqla görüş yerini tərk et-
məyə başladılar. Hamının yanında çıxış 
etmək istəməyən, şəxsi xahişləri,  digər 
ailə problemləri olanlar icra hakimiyyəti-
nin başçısını dövrəyə aldılar və daha bir 
səmimi söhbət başlandı...

H a m l e t  QA S I M O V ,   
XQ-nin bölgə müxbiri

G ö y g ö l  r a y o n u

COP29-un yerləşdirmə  
hazırlığının onlayn şəbəkəsi

COP29-a evsahibliyi edəcək ölkə olan Azərbaycan bu gün vahid onlayn 
rezervasiya platformasını təqdim edib.

Platforma iştirakçılara noyabr ayında 
Bakıda keçiriləcək BMT-nin İqlim Dəyiş-
mələri üzrə Konfransında iştirak üçün 
hotel və digər yerləşmə vasitələrini rezerv 
etməyə imkan verəcək.

COP29 ofisində keçirilən mətbuat kon-
fransında Dövlət Turizm Agentliyinin sədr 
müavini Azadə Hüseynova bildirib ki, re-
zervasiya platforması tədbirdə iştirak et-
mək istəyənlər üçün müxtəlif otaq növləri 
və logistika baxımından əlçatan olması 
kimi amillər əsas götürülməklə hazırlanıb.

Rezervasiya platforması bu gün saat 
17:00-dan etibarən bronlar üçün https:
cop29-accommodation.bnet ork.com 
ünvanında aktiv olacaq.

“Biz dünya ölkələrini Bakıda qarşı-
lamağa hazırlaşırıq. Bundan öncə COP 
tədbirlərinə ev sahibliyi etmiş ölkələrin 
qonaqlar üçün yerləşmə yerlərinin tə-
min olunması məsələsinə yanaşması 
tərəfimizdən öyrənilib və bu metodların 

bəzi elementləri tədbirin ev sahibi olaraq 
planlarımıza inteqrasiya edilib. Müxtəlif 
ölkələrdən iştirakçıların yerləşmə va-
sitələrini rahat və sürətli bron edə bilməsi 
üzrə işləri yekunlaşdırmışıq”,  deyə Aza-
də Hüseynova bildirib. 

Dövlət Turizm Agentliyi bütün tədbir 
iştirakçılarının yüksək səviyyədə qarşı-
lanmasını təmin etmək üçün şəhər və 
regiondakı hotellər, onlayn yerləşmə plat-
formaları və digər yerləşmə vasitələri ilə 
sıx əməkdaşlıq edir.

Hazırda sistemdə mövcud olan yer-
ləşmə vasitələri prosesin birinci mər-
hələsini əhatə edir. Növbəti mərhələlərdə 
alternativ hotellər və yerləşmə yerləri təq-
dim olunacaq.

Platformaya daxil olan hotellər keyfiy-
yət, yerləşmə və tədbir üçün təşkil oluna-
caq nəqliyyat xidmətləri əsasında seçilib. 
Agentlik tərəfindən 300-dən artıq yerləş-
mə müəssisəsi audit edilib və onlardan, 

təxminən, 200-ü təsnif edilərək ulduz 
dərəcəsi əldə edib. Ulduz təsnifatından 
keçməyən 40-a yaxın hotelə nöqsanları 
aradan qaldırmaq üçün müddət verilib və 
onlarda təkrar audit həyata keçiriləcək.

Azadə Hüseynova, həmçinin COP29-
dan əvvəl Dövlət Turizm Agentliyi tərə-
findən həyata keçirilən keyfiyyətli qo-
naqlama xidmətlərinin təşkili üzrə təlim 
proqramının təfərrüatlarını bölüşüb. O 
qeyd edib ki, Bakı və Sumqayıt şəhərləri, 
Abşeron rayonu üzrə 300-ə yaxın yerləş-
mə vasitəsinin 2 minə yaxın personalına 
xidmət keyfiyyətinin artırılması məqsədilə 
peşə təlimlərinin keçirilməsi üzərində işlər 
aparılır.

Bundan əlavə, agentlik tərəfindən 200 
turizm bələdçisinə təlimlərin keçirilməsi 
və sertifikatlaşdırılması, eləcə də tədbir 
müddətində hotellərə dəstək olmaq üçün 
minə yaxın turizm könüllüsünə təlimlər 
keçirilərək müvafiq hotellərə təhkim olun-
ması nəzərdə tutulur.
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“Ağ ölüm”ə ölüm!
Mayın 23-də Baş nazirin müavini, Narkomanlığa və Narkotik Vasitələrin 

Qanunsuz Dövriyyəsinə Qarşı Mübarizə üzrə Dövlət Komissiyasının sədri Əli 
Əhmədovun sədrliyi ilə aidiyyəti nazirlik, komitə və digər təşkilatlar tərəfindən 
görülmüş işlərin müzakirəsinə dair Komissiyanın növbəti iclası keçirilib.

Komissiyanın sədri Əli Əhmədov 
bildirib ki, “Narkotik vasitələrin, psixot-
rop maddələrin və onların prekur-
sorlarının qanunsuz dövriyyəsinə və 
narkomanlığa qarşı mübarizəyə dair 
2019 2024-cü illər üçün Dövlət Proq-
ramı”nda qarşıya qoyulmuş vəzifələrin 
yerinə yetirilməsi məqsədilə mübarizə 
tədbirləri gücləndirilib, antinarkotik təb-
liğin müasir dövrün tələblərinə uyğun-
laşdırılması sahəsində müvafiq işlər 
görülüb, bu sahədə qanunvericiliyin 
təkmilləşdirilməsi ilə əlaqədar məqsəd-
yönlü tədbirlər həyata keçirilib.

Qeyd edilib ki, hüquq-mühafizə 
orqanları bu ilin dörd ayında 3 min 796 
fakt üzrə 2 ton 262 kiloqramdan artıq 
müxtəlif növ narkotik vasitə və psixot-
rop maddəni qanunsuz dövriyyədən 
çıxarıb. Bu, ötən ilin müvafiq dövrü ilə 
müqayisədə narkotiklərlə bağlı cinayət 
faktlarında 196, qanunsuz dövriyyədən 
çıxarılmış narkotiklərin çəkisində 849 
kiloqram azdır.

Dövlət Komissiyanın iclasında Döv-
lət Gömrük Komitəsi sədrinin müavini 
Cavad Qasımov, Dövlət Sərhəd Xid-
məti rəisinin müavini Abbas Xəlilov, sə-
hiyyə nazirinin müavini Nadir eynalov, 
Salyan Rayon İcra Hakimiyyətinin baş-
çısının müavini, Narkomanlığa və nar-
kotik vasitələrin qanunsuz dövriyyəsinə 
qarşı mübarizə üzrə rayon komissiya-
sının sədri Rəşad Cəbrayılov, irvan 

əhər İcra Hakimiyyətinin başçısının 
müavini, Narkomanlığa və narkotik va-
sitələrin qanunsuz dövriyyəsinə qarşı 
mübarizə üzrə şəhər komissiyasının 
sədri Orxan İbrahimov təmsil etdikləri 
qurumlar tərəfindən narkotik vasitələrin 
qanunsuz dövriyyəsinə qarşı aparılan 
mübarizə tədbirlərinin və narkotik ası-
lılığı olan şəxslərin sayının azaldılması 
üçün görülən işlərin vəziyyəti, bu sahə-
də qarşıda duran vəzifələr barədə mə-
lumat veriblər.
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